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În numele Programului Statul de Drept Eu-

ropa de Sud-Est al Fundației Konrad Aden-

auer, mă bucur să vă salut la conferința no-

astră de astăzi.  

Ne aflăm la finalul unei noi etape a proiec-

tului „Open Justice 2.0“, pe care l-am deru-

lat în cooperare cu partenerii noștri, „Funky 

Citizens“. Mă bucur să o salut pe Elena Cal-

istru, președintele asociației, și îi mulțumesc 

ei și colegilor ei pentru colaborarea foarte 

strânsă din ultimii ani. 

De asemenea, doresc să mulțumesc în mod 

special șefei Reprezentanței Comisiei Euro-

pene în România, doamnei Angela Filote – 

pentru găzduire, dar și pentru întregul spri-

jin acordat pe parcursul desfășurării proiec-

tului,  

În aceeași ordine de idei, am plăcerea de a 

saluta și oaspeții care ne onorează cu 

prezența, printre care: 

- domnul Secretar de Stat Radu Puchiu,  

- domnul  Consilier Prezidențial Laurențiu 

Ștefan, 

- domnul  Adjunct al Avocatului Poporului, 

Mircea Criste, 

- doamna Președinte al Tribunalului 

București, Judecător Laura Andrei, 

- doamna Eugenia Marin,  Judecător la Înal-

ta Curte de Casație și Justiție și 

- doamna Daniela Pantazi, Judecător și 

Purtător de cuvânt al CSM. 

[…] 

Înainte de a vă vorbi scurt despre proiectul 

nostru, aș dori scot în evidență eforturile 

deosebite depuse de România atât înainte, 

cât și după aderarea la Uniunea Europeană, 

în vederea reformării și modernizării jus-

tiției. Aceste eforturi trebuie recunoscute și 

apreciate. 

Cu toate acestea, nu putem contesta faptul 

că încă există lipsuri și deficiențe în sistemul 

de justiție. Împreună cu dumneavoastră, cei 

prezenți astăzi aici, dorim să contribuim la 

reducerea sau eliminarea treptată a acesto-

ra, pentru a obține în viitorul apropiat o jus-

tiție curată, independentă și eficientă. Con-

sider că munca depusă de partenerii noștri 

reprezintă un pas important în atingerea 

obiectivul nostru. 

După ce anul trecut am identificat concret 

problemele majore ale sistemului, și 

anume: 
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• lipsa de predictibilitate a hotărârilor 

judecătorești, 

• lipsa de transparență, și 

• absența unor standarde unitare în 

administrarea sistemului de justiție,  

anul acesta am elaborat un sistem de moni-

torizare în timp a performanței instanțelor 

de judecată, incluzând aici și toate par-

chetele din țară. Monitorizarea se referă la 

indicatori precum performanța, operativita-

tea sau încărcătura unei instanțe ori par-

chet. Toate aceste date se regăsesc pe plat-

forma on-line OnoratăInstanță.ro. Tot aici, 

echipa Funky Citizens a creat un mic 

”Dicționar de legaleză”, unde cei mai uzuali 

termeni juridici sunt explicați într-o formă 

simplă și accesibilă cetățenilor. 

Apreciez în mod deosebit infograficele reali-

zate într-un mod atât de creativ, despre 

care sunt sigur că va aduce lumea juridică 

un pas mai aproape de justițiabil. Infografi-

cele sunt ușor de distribuit pe rețelele de 

socializare și pot reprezenta un nou instru-

ment în educația juridică.  

Nu în ultimul rând, o componentă esențială 

a proiectului a urmărit redactarea a nouă 

policy papers care urmăresc măsurile adop-

tate de diferite instituții ale sistemului de 

justiție din România în vederea atingerii 

obiectivelor impuse de Mecanismul de 

Cooperare și Verificare al Comisiei Eu-

ropene. Printre altele, a fost analizată evo-

luția Consiliului Superior al Magistraturii, a 

Înaltei Curți de Casație și Justiție, a Ministe-

rului de Justiție și altele, dar în mod special 

și a corupției la nivel înalt și local.  

Întrucât aceste policy papers vor fi pre-

zentate astăzi în detaliu, nu doresc să le an-

ticipez prea mult. Ceea ce pot însă să vă 

spun este că ele pot oferi persoanelor cu 

putere decizională un punct de plecare în 

stabilirea priorităților sistemului de justiție 

pentru anii următori.  

Le mulțumesc încă o dată tuturor celor care 

au contribuit la acest proiect. Acum trebuie 

să trecem la implementarea priorităților 

stabilite în conformitate cu Strategia de 

dezvoltare a sistemului judiciar 2015-2020 

și la găsirea unui consens politic care să ne 

ușureze drumul spre o justiție așa cum ne-o 

dorim cu toții: curată, independentă și efi-

cientă. 

 


